

[Text]

Vancouver and they will be very much interested in hearing about this because increasingly older people are gradually being looked after in the senior citizens projects.

Mr. Andras: Oh, there is a long, long way to go, though, Mrs. MacInnis.

Mrs. MacInnis: Oh, I know it. There are long, long lines there, but I do not believe there is anything yet being done specifically for this group.

Mr. Andras: This is the first one.

Mr. Hignett: This is the first subsidized one, Mrs. MacInnis, but you do know Mrs. MacInnis that we have made loans to the YWCA in quite a large number of Canadian communities to build hostels for girls where the loan is made at the Section 16 rate. There is no other subsidy involved.

Mrs. MacInnis: No, but I am not thinking particularly of young girls, the kind that usually patronize the YW. I am thinking of older women who are less on their own. They are on social assistance a lot of them and they just have no way of getting commercial premises at all and all they can do is go into some wretched little basement room with a neighbour or something like that. It is a miserable kind of existence. There is a real need here and I would very much like to find out the detail of this hostel thing. I would think of something which would provide at least on each floor a little bit of facility for light cooking.

Mr. Hignett: It seems to me that was included in the design, but I would not want to say so factually. I think we had better get the facts and pass them along to you, Mrs. MacInnis.

Mrs. MacInnis: Yes, I would like to have that. One of the things that first interested me in the Minister's new approach to this thing was his effort to start in on this consultation with the older levels of government. I am wondering whether this is meeting more or less uniformly successful reception across the country or is it pretty tough going in parts; is it working out?

Mr. Andras: I think we had a very successful meeting in Winnipeg in April. Eight of the ten provinces were represented by their provincial minister of municipal affairs and for the two that were not there, there were very obvious reasons. One of the ministers had just resigned, Newfoundland, and Prince Edward Island was not represented, but they sent their deputy ministers. We had some 18 municipal representatives, the intergovernmental relations group affiliated with and part of in some cases the Canadian Federation of Mayors and Municipalities, and me. I think that was the first occasion in Canadian history probably where even that kind of a meeting has taken place.

There was no doubt, and I think we issued a joint communique to this effect, that there was commitment by everyone there to the principle of tri-level consultation. I was in the position of going with the approval in principle of my colleagues in Cabinet formally. Some of the ministers of municipal affairs cautioned us that they would have to have this principle ratified by their

[Interpretation]

on sera très intéressé, car on s'occupe de plus en plus des gens âgés dans les projets de citoyens âgés.

M. Andras: Nous avons encore beaucoup à faire.

Mme MacInnis: Je sais bien. On a beaucoup de projets, mais je ne crois pas qu'on ait fait quoi que ce soit pour ce groupe précis.

M. Andras: C'est le premier.

Mr. Hignett: C'est le projet premier subventionné; vous savez sans doute que nous avons fait des prêts au YWCA dans beaucoup de ville au Canada afin que l'on puisse construire des hôtels pour jeunes filles et le prêt est fait en vertu du taux stipulé à l'article 16. Il n'y a pas d'autres subventions en cause.

Mme MacInnis: Je ne pense pas surtout aux jeunes filles, le genre qui habite habituellement au YWCA. Je pense aux dames plus âgées qui vivent seules. Beaucoup d'entre elles vivent du bien-être social et ne peuvent se permettre qu'une petite chambre dans un sous-sol. C'est un misérable genre de vie. Il est nécessaire, à mon avis, d'éclaircir le problème. Il devrait y avoir, à chaque étage des installations permettant de faire la cuisine.

Mr. Hignett: Je crois que c'est inclus dans le plan, mais je ne peux l'affirmer. Il nous faudra apporter les plans et vous les montrer.

Mme MacInnis: Ça me ferait bien plaisir. L'une des choses qui m'a d'abord intéressé, est cet effort visant à consulter les autres niveaux du gouvernement. Est-ce que le tout fonctionne?

M. Andras: La réunion que nous avons eue à Winnipeg en avril dernier a été un succès. Huit des dix provinces étaient représentées par les ministres provinciaux des affaires municipales et les deux provinces qui n'étaient pas représentées ne pouvaient pas faire autrement. L'un des ministres représentés venait de donner sa démission, celui de Terre-Neuve, et l'Île du Prince-Édouard n'était pas représentée, mais elle a envoyé ces sous-ministres. Nous avions quelque dix-huit représentants municipaux, les groupes intergouvernementaux affiliés dans certains cas dans la Fédération canadienne des maires de municipalités et moi-même. Je crois que c'était un précédent dans l'histoire du Canada.

Tout le monde a accepté le principe de consultation aux trois niveaux. J'avais en principe l'approbation de mes collègues du Cabinet. Quelques-uns des ministres des affaires municipales nous ont avertis que ce principe devrait être rectifié par le gouvernement et les Cabinets respectifs, mais chacun s'est mis d'accord. Les représentants municipaux sont en faveur de toute l'affaire. Nous